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JAARVERSLAG 2023 Bewonersvereniging  VOGELBUURT- Schiedam-Kethel 
 
Het jaar 2023 was voor de Bewonersvereniging Vogelbuurt een 
jaar waarin globaal de vaste activiteiten konden worden 
gecontinueerd. Nieuw was een Nieuwjaarsbijeenkomst op 6 
januari 2023 in het Schepphuis achter de Dorpskerk – een 
activiteit, die gewaardeerd werd en wellicht een traditie wordt! 
Hert bestuur heeft een start gemaakt met een website voor de 
vereniging en de projectgroep Kunst in de Vogelbuurt heeft de 
eerste stappen gezet naar de realisering van een Kunstwerk in 
onze buurt; over al deze én andere zaken leest u in het 
onderstaand verslag meer. 
               Nieuwjaarsbijeenkomst in het Schepphuis 

 
Bestuur 
De samenstelling van het bestuur is ongewijzigd: 
Vacature (voorzitter), Gwenny Fuhler (bestuurslid), Paul van Mansum (secretaris), Jenske van der Linden 
(penningmeester), Leo Koolhaas (werkgroep samenwonen) en Marga van Zuidam (werkgroep samenzijn). 
Het bestuur vergaderde in 2023 zeven maal onder leiding van Gwenny.  Minimaal jaarlijks plannen we een 
overleg met de directeur van OBS Het Windas en onze wijkregisseur, Bobby Scheepe. 
Het bestuur blijft op zoek naar verdere versterking. 
 
Leden (administratie)  
Eind van het jaar waren er ca. 105 leden (de Vogelbuurt telt ± 270 woningen). Dit betekent dat  bijna 40% 
van de buurtbewoners betalend lid is.  
De ledenadministratie wordt verzorgd door Gwenny Fuhler. Marga van Zuidam verzorgt de verjaardagsgroet 
aan de oudere leden. 
De contributie bedroeg € 12,00 per huishouden per jaar. 
 
Algemene Ledenvergadering 
De Algemene Ledenvergadering vond plaats op 11 april in het 
Schepphuis. Statutair van belang was dat de jaarstukken van 2022 
konden worden vastgesteld, mede met dank aan de kascontrole-
commissie. Na het formele gedeelte was het woord aan de heer 
Bert Bovens, wijktoezichthouder Openbare Ruimte Gemeente 
Schiedam met een inleiding getiteld ‘Afvalinzameling, reiniging en 
beheer van de openbare ruimte in Schiedam’. Iedereen was het 
er over eens dat sprake was van een zeer boeiend verhaal over 
een doorgaans weinig sexy onderwerp! Het verslag van de 
bijeenkomst is op de website van de vereniging terug te lezen. 
 
Minimaal 26 buren tekenden de presentielijst 
 
 
Contactpersonen 
Contactpersonen zijn leden die zich bereid hebben verklaard namens de vereniging oog te hebben voor de 
directe buren. Zo worden nieuwe bewoners met een bloemetje of fles wijn welkom geheten in de buurt. 
Contactpersonen zijn mede belangrijk om het ledental van de vereniging op peil te houden.  
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De groep contactpersonen bestaat uit veertien buurtbewoners. In 2023 is met de contactpersonen in 
overleg met hen uitsluitend per mail contact geweest. 
Voor het probleem dat er in een aantal straten geen of te weinig contactpersonen zijn, vonden we geen 
oplossing. Spontane aanmeldingen bleven uit. 
 
Communicatie met de leden 
 
Website 
In ons vorige jaarverslag schreven we al dat we voornemens waren de website van de vereniging meer bij 
de tijd te brengen. Samen met onze webmaster, Remco Hoff, hebben we een nieuw profiel en pakket van 
eisen opgesteld. Nadat we van de gemeente Schiedam hiervoor een subsidie hebben gekregen konden we 
opdracht geven voor het bouwen van een nieuwe site. Uitgangspunten waren: meer gericht op de 
bewoners en een heldere, eenvoudige structuur. Ook belangrijk: makkelijk in gebruik c.q. om de site 
eenvoudig actueel te houden. 
We gaan er van uit dat de nieuwe site in het eerste kwartaal van 2024 gerealiseerd is.  
  
Directe mailings 
Het bestuur heeft een mailbestand opgebouwd om desgewenst de leden snel te informeren. Zo kunnen we 
tussen het verschijnen van onze halfjaarlijkse buurtkrant de leden snel over relevante zaken informeren. 
Binnen het bestuur verzorgt Gwenny Fuhler deze service. 
 
Vogelvoer 

Vogelvoer is in 2023 tweemaal verschenen met een omvang van acht 
pagina’s elk.  
Mede dankzij bijdragen van een aantal vaste externe medewerkers lijkt 
het een gewaardeerd contactmedium tussen bestuur en 
buurtbewoners. Helaas overleed in 2023 een vaste medewerkster: 
Adrie Broeren-Rip die jarenlang een rubriek over de historie van Kethel 
verzorgde.  
Oude edities zijn terug te lezen op de website. 
De doelstelling blijft een kleurrijke inkijk te geven in het 
verenigingsleven met een verwijsfunctie naar ondersteuning en 
activiteiten. Het blad ook digitaal gestuurd naar o.a. de wijkregisseur. 
Het bestuur blijft er naar streven Vogelvoer minimaal tweemaal per 
jaar uit te brengen en heeft gekozen voor een papieren uitgave die 
huis-aan-huis in de buurt bezorgd wordt. 
Een bijzondere activiteit was toezending van een editie van Vogelvoer 
aan alle deelnemers van een reünie van oud-bewoners van de 

Vogelbuurt. 

De redactie werd in 2023 verzorgd door Paul van Mansum. Druk en lay-out wordt verzorgd door Juist!  
Druk & Print. 
 
Werkgroep Samenwonen 
De parkeerproblemen rond OBS Het Windas waren in het afgelopen jaar punt van aandacht. In overleg  met 
bewoners van de desbetreffende straten heeft ook de vereniging een zienswijze ingediend, waarbij we ons 
o.a. verzet hebben tegen het weren van fietsers op de brug naar de Meeuwensingel en gepleit hebben voor 
beperkingen van de maatregelen tot de tijden waarin parkeerproblemen zich voordoen (geen generieke 
verboden). Uiteindelijk lijkt een redelijk compromis bereikt, hoewel de effecten daarvan gering zijn bij 
ontbreken van consequente handhaving. 
Ook hebben we ons sterk gemaakt voor een oplaadpunt voor elektrische auto’s in onze buurt. 
 
Nog steeds pleiten we voor een aanpassing van de voetgangersoversteekplaatsen (VOP’s) op de Zwaluwlaan 
in onze buurt. Een eerder aangekondigd participatietraject voor 2024 rond wensen inzake de Ringweg in 
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Schiedam-Noord is door de gemeente om budgettaire redenen ingetrokken. Verbaasd waren we dat het 
stuk Zwaluwlaan in onze buurt eind 2023 zonder enige aankondiging/overleg opnieuw werd geasfalteerd. 
Communicatie blijkt bij de gemeente een lastig item! Over de VOP’s was geen overleg mogelijk, een gemiste 
kans. 
 
Van de opgezette Kennisbank gevuld met (ervaringen en) informatie rond energiebesparingen 
(zonnepanelen), woningverbetering, schilderwerk, hoveniers e.d. wordt slechts minimaal gebruik gemaakt. 
Idee is dat de  buurtbewoners rond deze items en/of leveranciers via de werkgroep/het bestuur hun 
ervaringen met elkaar delen. M.b.t. een aantal van de genoemde items zijn inmiddels ervaringen 
beschikbaar voor leden van de vereniging (voorlopig via de secretaris). 
 
Door bemiddeling van onze vereniging is een AED toegankelijk opgehangen bij het pand Koekoekslaan 39. 
Mede door subsidie van de gemeente wordt dit apparaat onderhouden én wordt een aantal buurtbewoners 
jaarlijks in de gelegenheid gesteld hun vaardigheid met de AED op peil te houden. 
 
Werkgroep Samenzijn. 
Onder de noemer van deze werkgroep vallen o.a. ouderensociëteit Het Vogelhuis (in kerkcentrum De Ark) 
en de Tai Chi-groep onder leiding van Babs van Herk, ook in De Ark.  
 
De Tai Chi-groep startte aan het begin van 2023 weer met ca. 10 
deelnemers met een cyclus van tien bijeenkomsten. Na de zomer ging 
de groep door met een tweede cursus, 
 

Sociëteit Het Vogelhuis komt als regel elke eerste donderdag 
van de maand bijeen in De Ark, maandelijks bezoeken 12 á 14 
deelnemers deze middagen. We noemen spelmiddagen, 
inleidingen en presentaties en inkijkjes in de werkervaringen van de deelnemers.  
 
De Nieuwjaarsborrel op 6 januari was een succes en zal komend jaarzeker herhaald worden. 

 
Voor de projectgroep Kunst in de buurt was 2023 een 
belangrijk jaar! Onder leiding van Gérard Smits kozen een 
tiental buren samen met de gemeentelijke Adviescommissie 
Beeldende Kunst de kunstenaar, die de opdracht krijgt een 
kunstwerk in de buurt te realiseren op de locatie hoek 
Vinkenlaan / Leeuweriksingel.  
Het ontwerp van Josua Wechsler werd bijna unaniem 
verkozen. De sculptuur gaat op in de omgeving met als basis 
een robinia-stam met een object daarin dat nestgelegenheid 

biedt aan vogels. Zijn duurzame kunstwerk wil de 
openbare ruimte verbinden met de buurt en bijdragen 
aan een hogere leefkwaliteit en biodiversiteit. 

Het komend jaar wordt gebruikt voor 
fondswerving zowel onder bovenwijkse fondsen als 
onder de buurtbewoners zelf. Als alles volgens plan 
verloopt, wordt de sculptuur in het voorjaar van het 
feestjaar 2025 (Schiedam 750 jaar) onthuld. 
Paul van Mansum is secretaris van deze Projectgroep.  
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Werkgroep Samenleven 
Deze werkgroep heeft te weinig leden om veel zaken op te pakken. De activiteiten beperken zich 
momenteel tot het sturen van een verjaardagskaart aan oudere buurtgenoten (zover bekend).  
 
Vanaf eind 2023 heeft het bestuur bij gebrek aan ‘leden van buiten’ de werkgroepenstructuur losgelaten. 
 
Vliegveld RTHA 
 
Het vliegveld RTHA, op zo’n 3 kilometer afstand van 
onze buurt veroorzaakt regelmatig overlast. Samen met 
andere wijk- en buurtverenigingen  volgen we de 
ontwikkelingen op de voet, waar mogelijk samen met 
andere betrokken partijen als BTV (‘Bewoners tegen 
Vliegtuigoverlast’). Namens onze buurt heeft Gwenny 
Fuhler actief deelgenomen aan diverse overlegvormen 
en ingesproken bij o.a. de Gemeenteraden van 
Schiedam en Rotterdam. Ons standpunt blijft dat vliegbewegingen tussen 23 uur en 8 uur zouden moeten 
worden afgebouwd én de hinder die de dalende en stijgende vliegtuigen veroorzaken zeker niet groter moet 
worden.  
Via Gwenny hebben we contact met de Schiedamse vertegenwoordiger van het CRO (Cie. Regionaal 
Overleg) rond het vliegveld, de heer Marcel Houtkamp, die in het verslagjaar John Witjes opvolgde. Een 
belangrijk onderwerp in 2023 was de MER (Milieu Effect Rapportage). 
Het bestuur propageert lidmaatschap van BTV (ook actief in o.a. Lansingerland en Rotterdam).  
 
Overleg met andere Organisaties 
Er is incidenteel overleg de wijkregisseur Bobby Scheepe, onder andere over de gemeentelijke subsidies 
voor de bewonersvereniging (denk aan instandhoudingskosten van de vereniging, en bijdragen t.b.v. de 
sociëteit, AED, buurtkrant en organiseren Algemene Ledenveragdering). 
Het vorig jaarverslag aangekondigde Netwerk Kethel waar onder leiding van Bobby Scheepe een aantal 
bewonersverenigingen uit de wijk Kethel en enige beroepskrachten, werkzaam in Kethel, elkaar informeel 
zouden treffen, lijkt een stille dood gestorven. 
 
 
Wijkoverleg Kethel omvat de buurten Bijdorp, Tuindorp, Hargplein, Zwaluwflat, Kethel-oost, Kethel-
centrum, Beatrixpark (deels) en onze Vogelbuurt. Het overleg vind viermaal per jaar plaats en is o.a. het 
platform voor de verdeling van het wijkbudget. Via dit wijkbudget worden ook activiteiten van onze 
bewonersvereniging door de gemeente gesubsidieerd (denk aan kosten huur van De Ark voor de 
ouderensociëteit). 
De Gemeente gebruikt het Wijkoverleg vooral om actieve wijkbewoners te informeren.  De 
wijkprocesmanager, de wijktoezichthouder en de wijkagent nemen vanuit de gemeente Schiedam aan het 
gesprek deel.  
Het bestuur was op alle vergaderingen van dit Wijkoverleg aanwezig. 
 
Tot slot 
We mogen ons nog steeds gelukkig prijzen dat we in de Vogelbuurt in Schiedam-Kethel wonen, volgens de 
Sociale Index van de gemeente Schiedam een buurt die hoog scoort in termen van bewonerstevredenheid, 
veiligheid (de wijk Kethel scoort alleen helaas ook hoog op het gebied van criminaliteit [rond Wellness-
cluster en winkelcentrum]). 
 
Mede gezien de beperkte omvang van het bestuur, zal dit zich het komend jaar met richten op het 
realiseren van een vernieuwde Website, continueren van activiteiten als Ouderensociëteit, Tai Chi en het 
uitbrengen van de buurtkrant Vogelvoer. 
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Voor de projectgroep Kunst in de buurt wordt het een spannend jaar rond de vraag of de benodigde gelden 
voor de sculptuur van Josua Wechsler op tijd binnen gehaald kunnen worden om tot een definitieve 
opdracht te kunnen overgaan. 
 
Op de terugkerende oproep het bestuur te komen versterken komt helaas onvoldoende respons; wél geven 
buurtbewoners aan het werk van de bewonersvereniging Vogelbuurt op prijs te stellen in de wetenschap 
dat er zo nodig een beroep op  kan worden gedaan – voor het bestuur nu nog voldoende motivatie zich ook 
het komend jaar weer voor de vereniging én de buurt in te zetten. 
Maar de basis voor bestuurlijke continuïteit wordt zorgelijk! 
 
 
M.-Paul van Mansum, secretaris 
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Financieel Verslag 2023 Bewonersvereniging Vogelbuurt -Kethel    

       
Saldo 1-1-2023 € 3.138,68  Bankkosten € 289,31   
Contributies € 1.260,50  Verenigingskosten € 2.911,93   
Subsidie Gemeente € 4.798,00  Zaalhuur/Vergaderingen € 933,30   
Gereserveerd kunstwerk € 11.500,00  Buurtkrant Vogelvoer € 659,45   

       

   Saldo 31-12-2023 15903,19   

       
Totaal € 20.697,18   € 20.697,18   

       

       

Contributies:       

       
104 x 12,00  1248      
   1 x 12,50 12,50      

       

 1260,50      

       

       

       

Saldo 31-12-23:  15903,19    

       
Gereserveerd Kunstwerk  11500    

       

   4403,19    
Reservering Website  60%  1858,00    
Saldo (netto) per 31-12-23   2545,19    
 

        
 

        

BEGROTING 2024      

       
Contributies € 1.300,00  Bankkosten € 300,00   
Subsidie Gemeente € 4.000,00  Verenigingskosten € 1.000,00   

   Zaalhuur/Vergaderingen € 850,00   

   Buurtkrant Vogelvoer € 1.400,00   

   Website € 1.500,00   

   Onvoorzien € 250,00   

       

       
Totaal € 5.300,00   € 5.300,00   

       

       

       
 
Jenske van der Linden, penningmeester 


